
2020D37304 VERSLAG HOUDENDE EEN LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Binnenlandse Zaken heeft een aantal vragen 
voorgelegd aan de Minister van Binnenlandse zaken en Koninkrijksrelaties 
over de Vaststelling van de begrotingsstaten van het Ministerie van 
Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties (VII) voor het jaar 2021 
(Kamerstuk 35 570 VII). 

De voorzitter van de commissie,
Ziengs 

De adjunct-griffier van de commissie,
Hendrickx 
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Nr Vraag 
1 Wat is de status van de Wet Politieke Partijen (WPP)? Wordt deze 

nog deze kabinetsperiode ingediend? 
2 Met welke jongerenorganisaties wordt gesproken om de nieuwe 

vorm van jongereninspraak vorm te geven? Hoe wordt nagegaan 
dat deze organisaties (een groot deel van de) jongeren 
vertegenwoordigen? 

3 Welke prestatieafspraken zijn er met ProDemos gemaakt voor de 
extra subsidie die zij ontvangt i.h.k.v. democratisch burgerschap? 

4 Hoeveel provinciebestuurders woonden in een ambtswoning in de 
jaren 2012 tot en met nu, graag per jaar uitgesplitst? 

5 Hoeveel huurhuizen hebben een huurverhoging gekregen in het 
kader van huurharmonisatie het afgelopen jaar? En hoe is die 
ontwikkeling in huurharmonisatie geweest de afgelopen 5 jaar? 

6 Van hoeveel sociale huurwoningen zijn huurprijzen geliberaliseerd 
in 2020? Kunt u de ontwikkeling laten zien van de afgelopen 8 
jaren, uitgesplitst per jaar? 

7 Van hoeveel sociale huurwoningen zijn huurprijzen gedaald in 
2020? En hoeveel huurders hebben een huurkorting gekregen de 
afgelopen 8 jaren, uitgesplitst per jaar? 

8 Hoeveel sociale huurwoningen zijn verkocht aan beleggers en 
andere niet-bewoners (niet zijnde toegelaten instellingen) in 2020? 
Kunt u de ontwikkeling laten zien van de afgelopen 8 jaren, 
uitgesplitst per jaar? 

9 Hoeveel sociale huurwoningen worden gebouwd in 2021? Graag 
uitgesplitst per prijssegment. 

10 Kunt u een overzicht geven de kosten voor het bouwen van een 
eengezinswoning in de sociale sector sinds 2012 en dat graag 
uitgesplitst per jaar? 

11 Hoeveel sociale huurwoningen zijn gesloopt sinds 2012 en hoeveel 
worden er gesloopt in 2021? Graag uitgesplitst per prijssegment. 

12 Hoe zien de wachtlijsten voor sociale huurhuizen per woningmarkt-
regio eruit? 

13 Hoeveel hurende huishoudens zijn meer dan 25 procent van het 
inkomen kwijt aan woonlasten (huur en energiekosten)? 

14 Hoeveel hurende huishoudens zijn meer dan 40 procent van het 
inkomen kwijt aan woonlasten (huur en energiekosten)? 

15 Hoe is deze korting van 138 miljoen precies ontstaan? Hoe staat dit 
in de verhouding tot de eerder gecommuniceerde korting van 200 
miljoen? Kan dit in begrijpelijke taal worden uitgelegd? 

16 Hoe gaat het kabinet inzetten op het versnellen van de besluitvor-
ming over grootschalige woningbouwlocaties? 

17 Is het mogelijk de tijdelijke buitenwerking stelling van de 
markttoets/marktverkenning zo vorm te geven dat rekening wordt 
gehouden met de lange ontwikkeltijden in het vastgoed (die de 
voorgenomen 3 jaar verre overschrijden), door de buitenwerking-
stelling zo vorm te geven dat projecten die geïnitieerd worden 
binnen de drie jaar zonder marktverkenning voltooid kunnen 
worden, ook wanneer die later gerealiseerd worden? 

18 Kunt u nader duiden wat er wordt bedoeld met het versnellen van 
besluitvorming met betrekking tot grote woningbouwlocaties? 

19 Op welke wijze gaat de € 100 miljoen per jaar voor het invoeren 
van een drempelwaarde voor stikstof in zijn werk? 

20 In hoeverre waren de beschikbare middelen voor de transforma-
tiefaciliteit eerder uitgeput? 

21 Kunt u nader uiteenzetten wat er gebeurt rondom het verlengen 
van de termijnen van de bestaande heffingsverminderingen? 

22 Welke kansen zijn er voor multifunctioneel ruimtegebruik in het 
maken van ruimtelijke keuzes? Op welke manier zou multifunctio-
neel ruimtegebruik gecombineerd kunnen worden met natuurin-
clusief bouwen? 
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Nr Vraag 
23 In hoeverre zijn gemeenten verplicht om na drugsvondsten iemand 

die alleen een gebruikersovereenkomst heeft voor een standplaats 
met een woonwagen van die standplaats te verwijderen? Zijn er 
nog alternatieve mogelijkheden om stevige maatregelen te nemen 
zonder dat iemand feitelijk zijn of haar woonruimte verliest? (Mede 
naar aanleiding van https://www.bd.nl/waalwijk-heusden-e-o/
waalwijkse-burgemeester-kleijngeld-is-niet-blind-voor-ellende-
maar-drugspanden-moeten-dicht~a0c00da2/) 

24 Wat wordt bedoeld met de passage «In 2021 geven we burgers 
meer grip op en regie over de gegevens die de overheid van hen 
heeft. Dit leggen we in wetten en regels vast. Hiermee kunnen 
burgers de gegevens die de overheid van hen heeft, zoals adres, 
leeftijd of inkomen, digitaal delen met organisaties buiten de 
overheid«? Wordt gedoeld op het amendement Middendorp en 
Verhoeven bij het wetsvoorstel digitale overheid (Kamerstuk 
34 972, nr. 20)? Zo nee, welke wet- en regelgeving wordt gedoeld? 

25 Welk percentage van de overheidssoftware is nu open source? 
26 Is er een overzicht van alle algoritmen in gebruik binnen de 

rijksoverheid? 
27 Is er een overzicht van alle algoritmen in gebruik binnen het 

minsterie? 
28 Klopt het dat ouders van kinderen die geboren zijn vóór 1995, maar 

slechts enkele dagen hebben geleefd en nog voor de geboorteaan-
gifte zijn overleden alleen een geboorteakte (levenloos) kunnen 
ontvangen, terwijl dat voor hen als ongewenst wordt gezien omdat 
hun kind niet levenloos is geboren? Welke mogelijkheden ziet u 
om te bereiken dat er alsnog een geboorte- en een overlijdensakte 
kan worden opgemaakt, zoals dat ook sinds 1995 het geval is? 
Deelt u de opvatting dat bijvoorbeeld een mogelijkheid voor 
aanpassing door de ambtenaar van de burgerlijke stand beter zou 
voldoen dat een regeling waarbij het via de rechter moet? 

29 Is bekend hoeveel gemeenten een stedenband (of vergelijkbaar) 
hebben met een gemeente in Polen of Hongarije? 

30 Welke inspanningen pleegt u om de tussen- en einddoelen van de 
klimaatneutrale- en circulaire bedrijfsvoering bij de rijksoverheid te 
halen 

31 Kunt u aangeven wanneer de grondstrategie naar verwachting is 
gerealiseerd, en op welke wijze de Kamer hierover geïnformeerd 
wordt? 

32 Waar wordt de 8,5 mln voor een digitaal hulpmiddel voor de 
uitslagvaststelling aan besteed? 

33 Wanneer is het digitaal hulpmiddel voor de uitslagvaststelling 
beschikbaar? 

34 Waarom wordt een kasschuif toegepast voor het digitaal hulpmid-
del uitslagvaststelling? 

35 Wanneer is de Kamer voor het laatst geïnformeerd over het 
digitale hulpmiddel voor uitslagvaststelling? 

36 Wat is de inzet van het Rijk voor de besteding van de middelen 
voor gebiedsontwikkeling van € 5 miljoen? 

37 Hoeveel woningcorporaties hebben door middel van een juridisch 
scheidingsvoorstel, administratief scheidingsvoorstel, en/of 
afstotingsvoorstel voor DAEB- en niet-DAEB ingediend? En zijn er 
woningcorporaties die dit nog niet hebben gedaan? Zo ja, om 
hoeveel woningcorporaties gaat dit en hebben deze woningcorpo-
raties die keuze nader toegelicht? 

38 Wat is de stand van zaken omtrent de 120 woningcorporaties die 
geen volmacht hebben gegeven om hun bezit in onderpand aan 
WSW te blijven geven? 
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Nr Vraag 
39 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de problemen van de 

kredietwaardigheid van WSW? 
40 Hoeveel gemeenschappelijke regelingen zijn er op dit moment in 

Nederland? 
41 Kan een overzicht gegeven worden van alle samenwerkingsover-

eenkomsten, actieplannen, bestuurlijke akkoorden, deals en andere 
afspraken die in deze kabinetsperiode tussen de rijksoverheden en 
medeoverheden tot nu toe zijn afgesloten. Kan ook per afspraak 
een korte stand van zaken worden gegeven? 

42 Wordt in het kader van de voorgenomen wijziging van de 
procedure voor Grondwetswijzigingen in tweede lezing ook 
overwogen om de communicatie over de wetsvoorstellen tot 
Grondwetswijziging waar de Tweede Kamerverkiezing over gaat te 
verbeteren? Hoe wordt dit gedaan? 

43 Waarom kan een lid van een gemeenteraad, provinciale staten of 
algemeen bestuur van een waterschap in dezelfde vergadering 
waarin hij/zij afscheid neemt wel worden vervangen door een 
opvolger en kan dat bij Tweede en Eerste Kamerleden niet op 
dezelfde dag tijdens dezelfde vergadering? 

44 Kan toegelicht worden wat de regels zijn voor Koninklijke 
onderscheidingen voor politici en bestuurders? Kan hierbij ook 
aangegeven worden waarom bijvoorbeeld gemeenteraadsleden 
wel een lintje krijgen na een x aantal jaar in functie en een 
algemeen bestuurslid van een waterschap niet? 

45 Kan een totaaloverzicht gegeven worden van alle uitgaven aan de 
Friese taal door het Rijk? 

46 Wat is het streektalensymposium in 2021 precies, wat is doel? 
47 Hoeveel studenten krijgen huurtoeslag? En hoeveel euro is dit in 

totaal? 
48 Hoeveel uitwonende studenten (bij benadering) wonen in een 

woning waar zij in aanmerking zouden kunnen komen voor 
huurtoeslag? 

49 Hoeveel uitwonende studenten (bij benadering) wonen in een huis 
waar zij geen recht hebben op huurtoeslag omdat ze geen eigen 
voordeur hebben, maar zouden bij een eigen voordeur hiervoor 
wel in aanmerking kunnen komen (als ze aan de inkomens- en 
vermogeneisen zouden voldoen)? 

50 Hoeveel euro huurtoeslag (bij benadering) krijgen studenten die 
recht hebben op huurtoeslag gemiddeld? 

51 Hoeveel euro zou het globaal per jaar extra kosten als alle 
uitwonende studenten die nu niet in aanmerking komen voor 
huurtoeslag vanwege de situatie van hun woning (geen eigen 
voordeur) ook recht zouden krijgen op huurtoeslag? 

52 Hoeveel miljoen euro aan vennootschapsbelasting hebben 
toegelaten instellingen moeten betalen het afgelopen jaar, en 
hoeveel zal dit zijn in 2021? 

53 Hoe verhoudt de korting van 200 miljoen op de verhuurderheffing 
zich tot de 295 miljoen voor woningbouw zoals genoemd in de 
miljoenennota? Kan dit worden toegelicht? 

54 In de miljoennota wordt gesproken over een bedrag van 295 
miljoen voor woningbouw, maar in de begroting Binnenlandse 
zaken wordt gesproken van een tariefkorting van 138 miljoen po de 
verhuurderheffing, kan dit verschil worden uitgelegd? 

55 Er wordt 150 miljoen euro ingezet voor «intensivering en versnel-
len van de woningbouw» (blz 194); hoe wordt de andere 50 miljoen 
euro gedekt als er gesteld wordt 200 miljoen daarvoor in te zetten? 
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Nr Vraag 
56 Kan een schematisch overzicht worden gegeven van alle kortingen 

die er op de verhuurderheffing mogelijk zijn (zoals voor verduurza-
ming of bouwen), hoeveel euro per jaar daarvoor beschikbaar is en 
wat de voorwaarden voor de verschillende regelingen zijn? 

57 Hoeveel komt er in 2020 binnen aan verhuurderheffing en hoeveel 
wordt er in 2021 en verder aan inkomsten uit de verhuurderheffing 
verwacht? En welk aandeel van dit bedrag wordt veroorzaakt door 
de (gestegen) WOZ-waarde? 

58 Hoeveel sociale huurwoningen met een huurprijs onder de 
aftoppingsgrens in de sociale sector kunnen gebouwd worden als 
daar de gehele verhuurderheffing (1,7 miljard) voor gebruikt zou 
worden? 

59 Hoeveel flexwoningen zijn er gebouwd in 2020 en hoeveel korting 
op de verhuurheffing was daarmee gemoeid? 

60 Kan de fiscale korting van 264 miljoen in 2020 en van 421 miljoen 
in 2021 op de verhuurderheffing worden toegelicht (blz 67)? 

61 Hoe is de doorstroming vanuit de sociale huursector naar andere 
woningmarktsegmenten sinds 2015 geweest? 

62 Hoeveel mensen met een inkomen boven de inkomensgrens 
wonen in een sociale huurwoning? Hoeveel waren dit er in 2015? 

63 Hoeveel bouwlocaties zijn er door heel Nederland waar meer dan 
1.000 woningen worden gebouwd? 

64 Hoe lang duurt het om een woning te bouwen, van planvorming 
tot oplevering? Kunt u hierbij onderscheid maken naar binnenste-
delijk en buitenstedelijk bouwen? 

65 Wat kost een bouwvergunning bij gemeenten gemiddeld, bij de 
goedkoopste gemeente en bij de duurste gemeente? 

66 Hoe hoog is de OZB gemiddeld, in de duurste gemeente en in de 
goedkoopste gemeente? 

67 Met hoeveel procent is de OZB sinds 2015 gestegen? 
68 Hoeveel sociale huurwoningen hebben een huur tot de lage 

passend toewijzen-grens (620 euro)? 
69 Wat zijn de budgettaire effecten wanneer de liberalisatiegrens 

verlaagd wordt naar de lage passend toewijzen-grens (620 euro)? 
70 Hoeveel huiseigenaren zijn meer dan 40 procent van het inkomen 

kwijt aan woonlasten (hypotheek en energiekosten)? 
71 Welke inkomensnormen hanteert het Nibud bij welke huishoudens 

als het gaat om de woonquote (inkomen in verhouding tot de 
woonlasten) voor zowel huurders als kopers? 

72 Hoeveel huisuitzettingen zijn er gedaan in 2019 en hoeveel in 
2020? Hoeveel van deze huisuitzettingen komen door betalingsach-
terstanden en hoeveel daarvan zijn in 2020 gerelateerd aan de 
coronacrisis? Kunt u uw antwoord toelichten? 

73 Hoeveel fusies tussen woningcorporaties hebben plaatsgevonden 
in 2020? Wat zijn de vooruitzichten voor 2021? 

74 Hoeveel huishoudens en in welke inkomenscategorie kregen 
hypotheekrenteaftrek in 2020, en hoeveel in 2021? 

75 Hoeveel huishoudens hebben nog een aflossingsvrije hypotheek? 
En hoeveel van deze huishoudens zijn boven de 65 jaar? 

76 Is er in 2020 actief gelobbyd naar buitenlandse investeerders om 
sociale huurhuizen aan te kopen, op welke manier(en) en met welk 
resultaat? Wat zijn de plannen hier omtrent voor 2021? 

77 Hoe wordt de 150 miljoen gedekt die wordt uitgetrokken om de 
Regeling Vermindering Verhuurderheffing per 1-1-2021 weer open 
te stellen? 

78 Hoe is de migratie geweest van koopwoningen, sociale huurwonin-
gen, middenhuurwoningen en dure huurwoningen, inclusief 
nieuwbouw en sloop, in 2016, 2017, 2018 en 2019? En in 2020 tot 
nu toe? 

5



Nr Vraag 
79 Waar is de 50 miljoen voor de impuls voor de woningmarkt terug 

te vinden op de begroting? 
80 Wat zijn, per huishoudsamenstelling, de gevolgen van een 

mogelijke huurverlaging in de corporatiesector? 
81 Kunt u in een overzicht de netto huurquote, de netto koopquote en 

de netto woonquote (recenter dan in Woon2018) laten zien voor 
mensen met een: 
– minimuminkomen 
– modaal inkomen 
– 2 keer modaal inkomen 
– 3 keer modaal inkomen 
en kunt u dit uitsplitsen in absolute bedragen en in percentage in 
het overzicht? 

82 Welk deel van het besteedbaar inkomen zijn huurders in de sociale 
sector gemiddeld kwijt aan hun huur? En welke deel aan woonlas-
ten (zijnde huur en energiekosten)? Kan dit schematisch worden 
weergegeven voor meerdere inkomens- en huishoudcategorieën? 

83 Welk deel van het besteedbaar inkomen zijn huurders in de vrije 
sector gemiddeld kwijt aan hun huur? En welke deel aan woonlas-
ten (zijnde huur en energiekosten)? Kan dit schematisch worden 
weergegeven voor meerdere inkomens- en huishoudcategorieën? 

84 Welk deel van het besteedbaar inkomen zijn huiseigenaren 
gemiddeld kwijt aan hun hypotheek en energiekosten samen? 

85 Hoeveel bouwvergunningen zijn er in 2016, 2017, 2018 en 2019 
afgegeven. Hoeveel bouwvergunningen zijn er in 2020 afgegeven 
tot nu toe? Wat is de verwachting hoeveel er nog afgegeven 
worden? Wat is de verwachting voor het aantal vergunningen dat 
in 2021 wordt afgegeven 

86 Hoeveel woningen zijn er sinds 2015 per jaar opgeleverd? 
87 Wat is de gemiddelde nieuwbouwprijs van sociale huurwoningen 

van woningcorporaties? Wat is de gemiddelde nieuwbouwprijs 
van sociale huurwoningen van woningcorporaties per 
woningmarktregio 

88 Wat is de gemiddelde bruto huurprijs (zonder huurtoeslag) en 
netto huurprijs (met huurtoeslag) van sociale huurwoningen van 
woningcorporaties? Wat is de gemiddelde bruto huurprijs (zonder 
huurtoeslag) en netto huurprijs (met huurtoeslag) van sociale 
huurwoningen van corporaties per woningmarktregio? 

89 Wat is het percentage dure scheefwoners onder sociale huurders 
Kan dit uitgesplitst worden in de inkomensgroepen? 

90 Wat is het percentage goedkope scheefwoners onder sociale 
huurders? 

91 Wat is het percentage grote scheefwoners onder sociale huurders? 
92 Wat is het percentage kleine scheefwoners onder sociale 

huurders? 
93 Wat is het percentage sociale huur, middenhuur en dure huur? 
94 Kunt u de inkomensgroepen (per jaar) «minder dan 34.678 euro», 

«34.678 euro tot 38.690 euro», «38.690 euro tot 44.360 euro», 
«44.360 euro tot 52.500 euro», «52.500 euro tot 70.000 euro» en 
«meer dan 70.000 euro uitsplitsen naar huur- en koopprijssegment 
in de segmenten «gereguleerde huur tot kwaliteitskortingsgrens», 
gereguleerde huur tot aftoppingsgrens», «gereguleerde huur tot 
liberalisatiegrens», «geliberaliseerde huur tot 900 euro», «gelibera-
liseerde huur vanaf 900 euro», «koop minder dan 155.000 euro, 
«koop 155.000 euro tot 193.000 euro», «koop 193.000 euro tot 
238.000 euro», «koop 238.000 euro tot 321.000 euro» en «koop 
vanaf 321.000 euro»? 
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Nr Vraag 
95 Hoeveel sociale huurwoningen zijn er die op basis van het 

WWS-systeem bij huurdersmutatie zou kunnen leiden tot een 
aanvangshuur boven de liberalisatiegrens? 

96 Kunt u een uiteenzetting geven van de ontwikkeling van de 
huurquotes over de afgelopen 10 jaar? 

97 Kunt u aangeven hoeveel nieuwbouwhuizen er tot nu toe in 2020 
zijn gerealiseerd? 

98 Zijn er prijsopdrijvende effecten voor huurders als gevolg van de 
differentiatie van de overdrachtsbelasting? 

99 Hoe hebben de bouwkosten zich ontwikkeld in 2020, en wat zijn de 
verwachtingen voor 2021? 

100 Hoe is de personele ontwikkeling in de bouw geweest in 2020, en 
wat zijn de verwachtingen voor 2021? 

101 Hoeveel transacties zijn er waarbij er een recreatiewoning wordt 
gekocht? 

102 Hoeveel transacties zijn er waarbij een woning wordt gekocht voor 
het verhuren aan kinderen? 

103 Hoeveel transacties zijn er waarbij een bedrijfspand wordt gekocht 
me daarboven een woning? 

104 Hoeveel inkomsten komen er minder binnen als de bovenge-
noemde groepen (recreatiewoning, verhuren aan kinderen, woning 
boven bedrijfspand) onder de 2% vallen? 

105 Hoeveel inkomsten komen er minder binnen als transacties gedaan 
door natuurlijke personen onder de 2% blijven vallen? 

106 Hoeveel inkomsten komen er minder binnen als transacties van 
recreatiewoningen gedaan door natuurlijke personen onder de 2% 
blijven vallen? 

107 Hoeveel levert het op om de tarief van 8% te verhogen naar 9%? 
108 Hoe hoog moet het tarief van 8% zijn, om de bovengenoemde 

groepen onder 2% te laten vallen? 
109 Is het mogelijk om de overdrachtsbelasting 0% alleen te laten 

gelden voor mensen die hun eerste woning kopen? 
110 Hoe controleert SVN of starters hun eerste woning kopen? 
111 Hoeveel gaat de schriftelijke verklaring van de notaris kosten? 
112 Is er een minimumtijd dat iemand in een woning als hoofdverblijf 

moet gebruiken om aanspraak te maken op de 0% of 2%? 
113 Welke uitputtende lijst van omstandigheden die op het moment 

van de verkrijging onvoorzien waren wordt voorgesteld? 
114 Klopt het dat portefeuilleoverdracht zoals bij Vestia nu zwaarder 

aangeslagen wordt met het hogere tarief? Wat betekent dit 
financieel voor de deal met de regionale corporaties? 

115 Waarom is voor de vrijstelling van de overdrachtsbelasting 
gekozen voor een leeftijdsgrens en niet bijvoorbeeld de eerste 
aankoop van een woning als criterium genomen? 

116 Wat zijn de gevolgen van de overdrachtsbelasting naar 8% voor de 
eerste graad? 

117 Wat is de reden dat voor het criterium van 35 jaar is gekozen bij 
het afschaffen van de overdrachtsbelasting voor starters? 

118 Wat zijn de financiële gevolgen voor woningbouwcorporaties van 
de verhoging van de overdrachtsbelasting van 2% naar 8%? 
Hoeveel bedraagt de jaarlijks door woningbouwcorporaties extra 
af te dragen overdrachtsbelasting? 

119 Wat zijn de gevolgen van de verhoging van de overdrachtsbelas-
ting van 2% naar 8% voor de balanswaarde van woningbouwcor-
poraties? 

120 Wat zijn de verwachte gevolgen van de verhoging van de 
overdrachtsbelasting van 2% naar 8% op de WOZ-waarde van 
huurwoningen? 

121 Op welk onderzoek is de leeftijdsgrens van 35 jaar gebaseerd bij de 
afschaffing van de overdrachtsbelasting voor starters? 
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122 Wat is de reden dat bij de eenmalige vrijstelling van de over-

drachtsbelasting niet gekozen is voor starters die voor het eerst 
een koophuis kopen? 

123 Waarom is er vanaf 2021 geen budget meer voor het huisvesten 
van statushouders? 

124 Wat is er in 2020 voor de 307.000 euro gedaan voor de huisvesting 
van statushouders? Kan dit worden toegelicht aan de hand van 
hoe het staat met de wachtlijsten voor reguliere huisvesting en de 
opstoppingen in asielzoekerscentra? 

125 In hoeverre is het eigen woningbezit de afgelopen jaren 
toegenomen/afgenomen? Wat is de verdeling van de toename/
afname onder verschillende inkomens- en leeftijdsgroepen? 

126 In hoeverre is het eigen woningbezit de afgelopen jaren 
toegenomen/afgenomen? Wat is de verdeling van de toename/
afname onder verschillende inkomens- en leeftijdsgroepen? 

127 Kunt u nader duiden waarom het budget voor de WSW- en NHG 
risicovoorziening vanaf 2021 op 0 staat? 

128 Kunt u aangeven waarom na 2020 het budget voor de Huurcom-
missie afneemt? 

129 Kunt u nader uiteenzetten waarom de bijdrage aan het Ministerie 
van Financiën in het kader van de verhuurderheffing en de 
inkomensafhankelijke huurstijging over de jaren heen sterk 
fluctueert? 

130 Wat is de reden dat de woningbouwimpuls stopt na 2023? 
131 Hoeveel mensen ontvingen huurtoeslag in 2019 en hoeveel in 

2020? En hoeveel miljard euro is daar per jaar mee gemoeid? 
132 Waarom worden tussen nu en 2025 minder terugvorderingen 

verwacht? 
133 Kunt u het effect van de hogere ontwikkeling vergunninghouders 

op de huurtoeslag in miljoenen uitdrukken? 
134 Hoeveel vergunninghouders moesten gemeenten tussen 2015 en 

2020 huisvesten? Hoeveel daarvan zijn naar sociale huurwoningen 
gegaan? Hoeveel daarvan zijn naar sobere huisvesting gegaan, 
met behulp van de subsidieregeling? Hoeveel daarvan zitten nog in 
asielzoekerscentra? Hoeveel gemeenten hebben vergunninghou-
ders nog als urgentiecategorie voor sociale huurwoningen, in 
plaats van sobere huisvesting te realiseren met de subsidie van de 
rijksoverheid? Hoeveel aanvragen zijn er geweest voor de Tijdelijke 
regeling stimulering huisvesting statushouders, uitgesplitst per 
maand? 

135 Hoeveel huurtoeslag wordt toegekend aan huurders van particu-
liere huurwoningen (niet-woningcorporaties)? Kunt u hierbij zowel 
het macro-bedrag als de gemiddelde toekenning weergeven? 

136 Kunt u over de afgelopen 10 jaar in een tabel uiteenzetten hoeveel 
huishoudens huurtoeslag ontvangen? 

137 In hoeverre wordt verwacht dat instituitonele vastgoedbeleggers 
stichtingen en bv’s gaan oprichten waarbij bij de overdracht van 
woningen de juridische eigenaar van de woning niet veranderd en 
geen overdrachtsbelasting hoeft te worden betaald? En in hoeverre 
wordt hier op gehandhaafd? 

138 Hoe gaat de inspecteur precies controleren of iemand de woning 
als hoofdverblijf gebruikt en hoeveel FTE wordt hiervoor beschik-
baar gesteld? 

139 Hoeveel transacties zijn er waarbij het om een 2e en/of 3e woning 
gaat? 

140 Wat is het verwachte effect van de maatregel op transformaties? 
141 Verander er iets in de situatie voor mensen die een huis erven? 
142 Welk tarief gaat geleden als mensen een huis overzetten van de 

eigen bv naar de persoon? 
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Nr Vraag 
143 Wat gebeurt er als mensen halverwege november bezwaar maken 

tegen de overdrachtsbelasting? Kunnen zij dan alsnog onder de 0% 
tarief vallen? 

144 Welk prijsdrukkend effect wordt verwacht van de differentiatie van 
de overdrachtsbelasting? 

145 Kan uitgesplitst worden wat het aandeel is per groep (woningcor-
poraties, institutionele beleggers, grote particuliere beleggers, 
kleine particuliere beleggers) in opbrengsten als gevolg van een 
hoger tarief van de overdrachtsbelasting voor beleggers? 

146 Hoeveel huurders zullen naar verwachting in 2021 met terugwer-
kende kracht huurtoeslag terugvragen en welk bedrag is hiervoor 
geraamd? 

147 Op welke termijn is de Belastingdienst straks in staat om op 
verzoek van de woningcorporatie een verklaring te geven over het 
huishoudinkomen van huurders ten behoeve van de huurverla-
ging? 

148 Op welke termijn is de Belastingdienst nu in staat om op verzoek 
van de woningcorporatie een verklaring te geven over het 
huishoudinkomen van huurders ten behoeve van de huurverla-
ging? 

149 In hoeverre heeft de Belastingdienst over een periode van een half 
jaar beschikking over actuele en relevante gegevens? 

150 Heeft de Belastingdienst over een periode van een half jaar 
gegevens over inkomsten uit flexibele arbeid, onderneming of 
vermogen ter beschikking? 

151 Op welke termijn is de Belastingdienst in staat om op verzoek van 
de woningcorporatie een verklaring te geven over het huishoudin-
komen van huurders ten behoeve van de verhoging? 

152 Kunt u nader aangeven wat de voorwaarden zijn om voor de 
aangekondigde huurverlaging in aanmerking te komen? 

153 Hoeveel woningen extra kunnen er met de woningbouwimpuls 
worden gebouwd? Kan per extra woning – bij benadering – 
worden aangegeven waar deze kosten voor gebruikt worden? 

154 Klopt het dat het bedrag per woning dat beschikbaar is in de 
woningbouwimpuls per regio verschillend is? Zo ja, kan nader 
worden toegelicht hoeveel euro per woning per regio ongeveer 
nodig is om een extra woning te realiseren? 

155 Wat is de geschatte werkgelegenheid van iedere 100 miljoen euro 
extra voor de woningbouwimpuls? 

156 Hoe verhoudt de woningbouwimpuls die met 50 mln.wordt 
geïntensiveerd voor het wegnemen van knelpunten in de 
woningbouw, waaronder voor kwetsbare groepen en ouderen, zich 
tot de inzet van de Taskforce Wonen en Zorg? 

157 Welke eisen worden gesteld aan de woningbouw voor kwetsbare 
groepen en ouderen in het kader van de Woningbouwimpuls, en is 
daarbij ook aandacht voor woonvormen voor specifieke 
doelgroepen? 

158 Kunt u per regio aangeven hoeveel extra woningen worden 
gebouwd op basis van de reeds goedgekeurde projecten in de 
woningbouwimpuls? 

159 Kunt u nader ingaan op welke gronden aanvragen voor een 
bijdrage uit de woningbouwimpuls worden getoetst door de 
commissie? 

160 In de begroting valt te lezen dat de woningbouwimpuls wordt 
geïntensiveerd met 50 mln. voor het wegnemen van knelpunten in 
de woningbouw, waaronder voor kwetsbare groepen en ouderen. 
Hoe verhoudt deze actie zich tot de inzet van de Taskforce Wonen 
en Zorg? 
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Nr Vraag 
161 Welke eisen worden gesteld aan de woningbouw voor kwetsbare 

groepen en ouderen in het kader van de Woningbouwimpuls? Is 
daarbij ook aandacht voor woonvormen voor specifieke doelgroe-
pen, waaronder mensen met dementie? 

162 Wat is een «SiSa-verantwoording»? 
163 Wat is de onafhankelijke toetsingscommissie die de aanvragen van 

gemeenten voor de woningbouwimpuls toetst? 
164 Kan helder schematisch worden weergegeven hoeveel corporaties 

precies minder gaan betalen aan heffingen (vermindering 
verhuurderheffing etc.) en hoeveel ze meer gaan betalen (woz-
stijging, verhoging overdrachtsbelasting, vpb etc.)? En hoeveel 
meer en hoeveel minder ze aan geschatte inkomsten (huurverla-
ging, huurverhoging etc.) zullen krijgen? Kan dit voor de komende 
vijf jaar worden weergegeven? En kan tot slot voor de komende 
vijf jaar worden weergegeven wat het netto te verwachten 
resultaat voor corporaties is van alle te nemen maatregelen? 

165 Hoeveel starters zullen naar verwachting gebruik maken van het 
nieuwe 0-tarief van de overdrachtsbelasting? 

166 Wat zijn de verwachte inkomsten van het naar 8% verhoogde tarief 
voor de overdrachtsbelasting voor beleggers? 

167 Waarom wordt er bij een nieuw tarief voor starters bij de over-
drachtsbelasting gekeken naar de leeftijd en niet of iemand voor 
het eerst een huis koopt? Kan dit worden toegelicht? 

168 Stel dat de overdrachtsbelasting voor beleggers niet naar 8 maar 
naar 9 procent wordt opgehoogd, hoeveel euro levert dat per jaar 
op? En als de overdrachtsbelasting naar 10 procent wordt 
opgehoogd, hoeveel zou dat per jaar opleveren? 

169 Hoe hoog is het eigenwoningforfait dat huiseigenaren betalen 
gemiddeld? 

170 Onder welk tarief van de overdrachtsbelasting vallen bedrijfs-
panden die getransformeerd worden naar woningen? 

171 Onder welk tarief van de overdrachtsbelasting valt de aankoop van 
bouwgrond? Hoeveel kost het om dit tarief op 2% te zetten, voor 
zover dit nog niet het geval is? 

172 Klopt het dat corporaties in krimpregio’s, waar niet of nauwelijks 
nieuwbouw nodig is, geen gebruik kunnen maken van de kortingen 
waardoor de belastingdruk door de VHH in deze gebieden gewoon 
doorgroeit? 

173 Klopt het dat de verhuurderheffing nadat de kortingsregelingen 
aflopen, weer terug zou schieten naar het brutobedrag van 
grondslag x tarief, indien er geen nieuwe kortingen worden 
ingevoerd? 

174 Kunt u inzicht geven voor de jaren 2020 t/m 2025 wat het brutobe-
drag (grondslag x tarief) is aan Verhuurderheffing, ergo wat er 
betaald zou moeten worden indien er geheel geen sprake zou zijn 
van RVV-kortingen? 

175 Klopt het dat de tariefsverlaging van de verhuurderheffing (-138 
miljoen) ten behoeve van de huurverlaging (180 miljoen) onvol-
doende is om deze te bekostigen? 

176 Het tarief van de verhuurderheffing wordt verhoogd met structu-
reel 62 miljoen om de overschrijding van de RVV nieuwbouw te 
dekken, kunt u voorrekenen hoe u tot 62 miljoen komt? Waarom 
dekt u dit niet met verwachte WOZ-stijgingen? 

177 Kunt u een overzicht geven van de verwachte totale RVV-kortingen 
per jaar t/m 2025, hoe zijn deze totale opgebouwd? 

178 Als de Tweede Kamer zou willen afzien van het verhogen van de 
WOZ-cap van nu 294.000 euro in de Verhuurderheffing, hoe zou dit 
wetgevend zijn beslag moeten krijgen of kan dit zonder wetswijzi-
ging via een besluit van de Minister van BZK? 
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Nr Vraag 
179 Wat zijn voor de komende 7 jaar de tarieven voor de verhuurder-

heffing en kunt u de opbouw van de veranderingen uitleggen? 
180 Wat zijn de concrete werkgelegenheidseffecten van verduurza-

mingsmaatregelen? Kan dit – bij benadering – per categorie 
worden aangegeven? 
– Aanleg zonnepanelen 
– Isoleren woning (globaal per energielabelsprong) 
– Inbouw warmtepomp 
– Aardgasvrij maken woningen 

181 Kan voor de vrije huur sector (bij benadering) worden aangegeven 
hoeveel woningen er per energielabel zijn? 

182 Kan voor de sociale huursector (bij benadering) worden aangege-
ven hoeveel woningen er per energielabel zijn? 

183 Kan voor de koopwoningen (bij benadering) worden aangegeven 
hoeveel woningen er per energielabel zijn? 

184 Kan (bij benadering) worden aangegeven hoeveel euro er 
ongeveer nodig is om een woning verder te verduurzamen naar 
een hoger energielabel? Kan dit per labelsprong worden 
uitgesplitst? 

185 Hoeveel huishoudens (bij benadering) hebben een tijdelijke 
huurovereenkomst? Kan dit uitgesplitst worden naar een eerste 
jaar tijdelijke huurovereenkomst en een daarop volgend jaar? 

186 kan per woningmarktregio de gemiddelde wachttijd voor een 
sociale huurwoningen worden gegeven? 

187 Wat is per woningmarktregio het aantal sociale huurwoningen? 
188 Wat is per woningmarktregio het tekort aan sociale huurwonin-

gen? 
189 Wat is per woningmarktregio de actuele harde en zachte 

plancapaciteit? 
190 Hoeveel sociale huurwoningen zijn er per woningmarktregio de 

afgelopen vijf jaar bijgekomen? 
191 Hoeveel sociale huurwoningen zijn er per woningmarktregio de 

afgelopen vijf jaar verkocht, gesloopt of anderszins verdwenen uit 
het sociale segment? 

192 Hoeveel particuliere huurwoningen zijn er op dit moment (bij 
benadering) in Nederland? Kan dit zo mogelijk per woningmarktre-
gio worden uitgesplitst? 

193 Kan voor het aantal (bij benadering) particuliere huurwoningen 
een uitsplitsing worden gemaakt per huurprijs categorie (tot de 
liberalisatiegrens, tussen de liberalisatiegrens en 900 euro, tussen 
de 900 en 1.000 euro, tussen de 1.000 en 1.500 euro en boven de 
1.500 euro)? 

194 Hoeveel koopwoningen zijn er op dit moment in Nederland? En 
kan dit per woningmarktregio worden uitgesplitst? 

195 Kan het totaal aantal woningen worden uitgesplitst in categorien 
woz-waarde? En bij voorkeur ook per woningmarktregio? 

196 hoeveel koopwoningen zijn er (bij voorkeur per woningmarktregio) 
de afgelopen 5 jaar bijgekomen? 

197 Hoeveel koopwoningen zijn er (bij voorkeur per woningmarktregio) 
de afgelopen 5 jaar gesloopt of anderszins verdwenen? 

198 Hoeveel m2 kantoorruimte is de afgelopen 5 jaar getransformeerd 
tot woning? Hoeveel woningen zijn hiervan gemaakt? Kan dit per 
woningmarktregio worden uitgesplitst? 

199 Hoeveel m2 kantoorruimte staat er momenteel (bij benadering) 
leeg? Kan dit per woningmarktregio worden uitgesplitst? 

200 hoeveel m2 kantoorruimte staat er momenteel (bij benadering) 
leeg? Kan dit per woningmarktregio worden uitgesplitst? 

201 hoeveel m2 is de gemiddelde koopwoning in Nederland? 
202 hoeveel m2 is de gemiddelde sociale huurwoning in Nederland? 
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Nr Vraag 
203 hoeveel m2 is de gemiddelde particuliere huurwoning in 

Nederland? 
204 uit hoeveel personen bestaat het gemiddelde huishouden in een 

koopwoning? 
205 uit hoeveel personen bestaat het gemiddelde huishouden in een 

sociale huurwoning? 
206 Uit hoeveel personen bestaat het gemiddelde huishouden in een 

sociale huurwoning? 
207 Uit hoeveel personen bestaat het gemiddelde huishouden in een 

particuliere huurwoning? 
208 Wat is de gemiddelde huurquote in een sociale huurwoning? Hoe 

was dit in 2015? En kan de verwachte ontwikkeling voor de 
komende vijf jaar worden aangegeven? 

209 Wat is de gemiddelde huurquote in een geliberaliseerde huurwo-
ning? Hoe was dit in 2015? En kan de verwachte ontwikkeling voor 
de komende vijf jaar worden aangegeven? 

210 Wat is de gemiddelde woonquote in een koopwoning? Hoe was dit 
in 2015? En kan de verwachte ontwikkeling voor de komende vijf 
jaar worden aangegeven? 

211 Wat zijn de gemiddelde stichtingskosten van een sociale 
huurwoning? 

212 Wat zijn de gemiddelde bouwkosten van een nieuwbouwwoning? 
Kan dit per woningmarktregio worden uitgesplitst? 

213 Hoeveel woningen zouden (bij benadering) gereguleerd worden 
als het puntenstelsel (WWS) zou worden verplicht tot 1.000 euro? 
En hoeveel woningen zouden gereguleerd worden als het 
puntenstelsel tot het maximum aantal punten zouden worden 
verplicht? 

214 Hoeveel huur huishoudens hebben een inkomen tot de huidige 
inkomensgrens voor sociale huurwoningen? 

215 Stel dat het plan van Aedes en de Woonbond over de inkomens-
grenzen zou worden ingevoerd, hoeveel extra huishoudens (bij 
benadering) zouden daarmee in aanmerking komen voor een 
sociale huurwoning? Kan dit per categorie (alleenstaanden, 
gezinnen) worden uitgesplitst? 

216 Welke maatregelen en regelingen bestaan nu om doorstroming op 
de woningmarkt te stimuleren? Welke extra maatregelen zouden 
nog genomen kunnen worden? 

217 Hoeveel senioren woningen zijn er op dit moment? Hoe groot is 
het tekort aan senioren woningen? 

218 Wat is de gemiddelde stichtingskosten voor een senioren woning? 
219 Hoeveel mensen zijn er momenteel werkzaam in de bouw? En kan 

een verwachting worden aangegeven over hoeveel vraag er de 
komende jaren is naar extra medewerkers in de bouw i.r.t. de 
verduurzamingsopgave en de bouwopgave? En kan dit nader 
worden onderbouwd? 

220 Hoeveel kost het niet verlagen van de VPB voor corporaties? 
221 Het kabinet stelt dat de aftrekbaarheid van rente (ATAD) verder 

beperkt zou kunnen gaan worden. Voortschrijdend inzicht leert dat 
het uitzonderen van toegelaten instellingen van de renteaftrekbe-
perking weldegelijk mogelijk is binnen het Europees recht 
(https://www.aedes.nl/artikelen/financi-n/fiscaliteiten--n-/vpb/
fiscalisten-uitzonderen-woningcorporaties-van-atad-mogelijk.html). 
Indien de aftrekbaarheid van rente verder wordt beperkt, houdt het 
kabinet dit keer wel rekening met de bijzondere positie van 
toegelaten instellingen die aangewezen zijn op financiering met 
vreemd vermogen, bijvoorbeeld door een uitzondering te 
realiseren? 
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222 Hoeveel binnenstedelijke plancapaciteit is er voor de periode tot 

2030 beschikbaar? 
223 Hoeveel buitenstedelijke plancapaciteit is er voor de periode tot 

2030 beschikbaar? En kan hierbij aangegeven worden hoeveel 
hiervan gepland is op landbouwgrond? En hoeveel op overige 
groene gronden? 

224 Kan voor de komende tien jaar aangegeven worden hoeveel ov 
infra gelden er beschikbaar is voor aanleg van ov infra naar 
toekomstige bouwlocaties? 

225 Hoeveel budget zou er nodig zijn om alle corporatiewoningen een 
energielabel te verbeteren? En kan hierbij ook ingegaan worden op 
hoeveel werkgelegenheid dit op zou kunnen leveren? 

226 Wat is de reden dat voor de RVV verduurzaming gewerkt wordt 
met de energie-index en dat voor woningen zelf gewerkt wordt 
met energielabels? 

227 Hoeveel woningen hebben op dit moment zonnepanelen? Kan dit 
worden uitgesplitst in sociale huurwoningen, particuliere 
huurwoningen en koopwoningen? 

228 Kan een zo actueel mogelijk beeld gegeven worden van het totaal 
aantal sociale huurwoningen, particuliere huurwoningen en 
koopwoningen er nu in Nederland zijn? 

229 Kan een zo actueel mogelijk beeld gegeven worden van het aantal 
daklozen in Nederland? Hoeveel daarvan zijn zogenaamde 
economische daklozen? 

230 Als de verhuurderheffing zou worden afgeschaft, hoeveel extra 
woningen zouden er (bij benadering) kunnen worden gebouwd 
van dit geld? En hoeveel werkgelegenheid zou dit (bij benadering) 
opleveren? 

231 Hoeveel daalt een gemiddelde energierekening bij een label-
sprong? Kan dit per labelsprong worden weergegeven? En kan dit 
ook worden uitgesplitst voor sociale huurwoningen, particuliere 
huurwoningen en koopwoningen? 

232 Wat zijn de budgettaire effecten van de veranderingen in de 
overdrachtsbelasting? Hoeveel kost alleen het verlagen van de 
overdrachtsbelasting voor starters? En hoeveel levert de verhoging 
voor beleggers op? En wat kost het vrijstellen van corporaties? 

233 Kan worden aangegeven hoeveel extra woningen er (bij benade-
ring, bij een gemiddelde woningprijs) gebouwd kunnen worden als 
er 1 miljard euro extra voor de woningbouwimpuls beschikbaar 
zou komen? En als er 2 miljard beschikbaar zou komen, verdubbelt 
dan het aantal te realiseren woningen of zijn er dan specifiek te 
verwachten effecten waardoor het aantal niet verdubbelt? Kan dit 
toegelicht worden? 

234 Als er geen woningtekort zou zijn, hoeveel woningen zouden dan 
(bij benadering) per jaar bijgebouwd moeten worden om te 
voldoen aan de stijging van de vraag naar woningen (dus rekening 
houdend met gemiddelde sloop, migratie en overlijden)? 

235 Klopt het dat voor de ISDE-regeling volgend jaar een lager bedrag 
beschikbaar is dan in 2020 voor de SEEH en ISDE samen? 

236 Is er volgend jaar minder budget beschikbaar voor het subsidieren 
van isolatie in koopwoningen dan in 2020? 

237 Wat zijn de voorwaarden om in aanmerking te komen voor de 
Renovatieversneller? 

238 Wordt er bij de renovatieversneller gekeken naar het effect 
gereduceerde CO2 per euro? 

239 Klopt het dat voor de ISDE-regeling volgend jaar een lager bedrag 
beschikbaar is dan in 2020 voor de SEEH en ISDE samen? 

240 Is er volgend jaar minder budget beschikbaar voor het subsidiëren 
van isolatie in koopwoningen dan in 2020? 
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241 Wordt er bij de renovatieversneller gekeken naar het effect 

gereduceerde CO2 per euro? 
242 Wat is de financiële impact van de hogere overdrachtsbelasting 

voor woningcorporaties? 
243 Klopt het dat de overdrachtsbelasting voor «Verkoop-onder-

Voorwaarden» woningen grotendeels toch bij de corporatie landen 
ook wanneer de woning binnen de termijn van 6 maanden wordt 
doorverkocht omdat de volgende koper vaak het tarief van 0, of 2% 
zou betalen waardoor 8 – 2%, of 8 – 0% bij de corporatie blijft 
hangen? 

244 Klopt het dat het zwaarder belasten van woningcorporaties niet de 
beleidsmatige bedoeling van de differentiatie is? 

245 Is het technisch mogelijk om DAEB-woningen uit te zonderen van 
het hoge tarief van de gedifferentieerde overdrachtsbelasting, 
aangezien de bedoeling van de differentiatie niet ligt in het (nog) 
zwaarder belasten van Toegelaten Instellingen? 

246 Is het technisch mogelijk om bij overdracht van DAEB-woningen 
tussen Toegelaten Instellingen geen overdrachtsbelasting in 
rekening te brengen, omdat dit collegiale hulp, herverdeling van 
middelen en regionaal herschikken van de portefeuille sterk 
ontmoedigt met een financiële prikkel van 8%. 

247 Klopt het dat de regeling ISDE niet zozeer is verbreed, maar dat 
hier de regeling SEEH aan toe is gevoegd met een halvering van 
het totale budget wat voor de verbreding aan beide regelingen 
toekwam? 

248 Hoeveel huishoudens beschikken over geschikte daken voor 
zonnepanelen? 
Hoeveel van deze huishoudens hebben ook zonnepanelen? 
Kan hierin een uitsplitsing worden gemaakt tussen koop- en 
sociale huurwoningen? 

249 Wat is het potentieel aan zonne-pv op daken en welk percentage 
van de verduurzamingsopgave is dat? 

250 Hoeveel huishoudens hebben de afgelopen vijf jaar een stap in 
energielabel gezet? 

251 Hoeveel woningen hebben die jaren de sprong naar label B of A 
gemaakt? 

252 Hoeveel huurwoningen hebben de afgelopen vijf jaar een stap in 
energielabel gezet? 

253 Hoeveel huurwoningen hebben die jaren de sprong naar label B of 
A gemaakt? 

254 Hoeveel woningen moeten nog met hoeveel stappen in energiela-
bel worden verduurzaamd om aan de verduurzamingsopgave te 
voldoen? 

255 Hoeveel daken op bedrijven zijn geschikt voor zonnepanelen? Wat 
is het potentieel van deze daken? 
Hoeveel zonne-pv wordt nu op deze daken opgewekt? 

256 Kan een overzicht worden gegeven van labelsprongen die nodig 
zijn om een typische jaren «30 woning te verduurzamen? Welke 
kosten gaan daar mee gemoeid? Welke subsidieregelingen kunnen 
hier hoeveel aan bijdragen? Is bekend hoeveel huishoudens uit 
deze groep van deze regelingen gebruik hebben gemaakt de 
afgelopen vijf jaar? 
Kunnen deze vragen worden beantwoord voor een typische jaren 
»70 /»90/na 2000 -woning? 
Kunnen deze vragen worden beantwoord voor verschillende typen 
corporatiewoningen? 

257 Hoeveel woonwijken worden verwarmd door middel van 
biomassacentrales? 
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258 Hoeveel woonwijken worden verwarmd door middel van 

restwarmte? 
259 Op welke wijze wordt het 50%-eigendomsprincipe onderdeel van 

de warmtevisies van gemeenten? Wordt hier een minimumeis 
vastgelegd en zo ja welke minimumcriteria zijn dat? 

260 Hoeveel CO2 Mton wordt er nu per jaar gereduceerd in de 
gebouwde omgeving? 
Is bekend welke maatregel welke reductie tot gevolg heeft (gehad)? 

261 Hoeveel euro wordt uitgetrokken om de Regeling Reductie 
Energiegebruik voor huiseigenaren in 2021 ook open te stellen 
voor huurders 

262 Hoeveel huurwoningen kunnen worden verduurzaamd met de 
Stimuleringsregeling Aardgasvrije Huurwoningen (SAH)? 

263 Hoeveel sportfaciliteiten en hoeveel scholen zijn de afgelopen vijf 
jaar verduurzaamd? Hoeveel kunnen verduurzaamd met de 
regelingen voor 2020 en 2021? 

264 Kunt u nader aangeven hoeveel middelen u beschikbaar stelt voor 
het stimuleren van respectievelijk circulaire-, prefab- en 
houtbouwwoningen? 

265 Is de Regeling Reductie Energiegebruik bedoeld voor huurders of 
verhuurders? 

266 Wanneer moeten gemeenten hun wijkenplan voor de transitie naar 
aardgasvrij definitief af hebben? Hoe ver zijn gemeenten met deze 
plannen gevorderd? 

267 Hoe controleert de regering of de wijkenplannen van gemeenten 
aan de eisen uit het klimaatakkoord voldoen, waaronder de 
voorwaarden van haalbaar- en betaalbaarheid? 

268 Op welke termijn verwacht u dat de middelen die voor de Regeling 
Vermindering Verhuurderheffing beschikbaar zijn gesteld, zijn 
uitgeput? 

269 Hoeveel CO2-besparing wordt er naar verwachting behaald door 
aansluiting op warmtenetten? 

270 Hoeveel gemeenten hebben een energieloket? 
271 Hoe groot zijn de bijdragen aan NMD en CB»23, Cirkelstad en 

PIANOo? 
272 In hoeverre is de software in het kader van de BENG inmiddels 

beschikbaar, en wordt hiermee al getest? 
273 Is er bekend hoeveel (studenten)kamers niet voldoen aan de 

brandveiligheidsvoorschriften? En welke wettelijke mogelijkheden 
zijn er om rookmelders in (studenten)kamers te verplichten? 

274 Kunt u in een tabel aangeven hoeveel van de initieel beschikbaar 
gestelde middelen voor de subsidies PRE, SAH, STEP en SEEH nog 
niet tot uitputting zijn gekomen, en wat de budgetten voor de 
komende jaren zijn voor elk van deze regelingen? 

275 Kunt u aangeven welke subsidietrajecten nog niet juridisch 
verplicht zijn? 

276 Kunt u aangeven welk aandeel van de nieuwbouwwoningen in 
2019 en 2020 aardgasvrij zijn opgeleverd? 

277 In welke mate is er gebouwgebonden financiering mogelijk via het 
warmtefonds? 

278 Kunt u aangeven waarom de budgetten voor Energietransitie en 
duurzaamheid bij de RVO afnemen in de aankomende jaren? 

279 Behalve de kasschuif van 2020 naar 2021 zijn er geen additionele 
middelen voor de Omgevingswet gebudgetteerd in 2021, is er nu 
genoeg budget in 2021 om de Omgevingswet succesvol ingang te 
laten treden op 1 januari 2022? Waarom leidt de uitstel niet tot de 
noodzaak voor additionele middelen? 

280 Kunt u nader toelichten waarvoor het gereserveerde geld voor 
Windenergie op Zee bedoeld is? Waarom is deze opgenomen in de 
begroting van BZK? 
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281 Komt het bedrag voor Windenergie op Zee uit de EZK begroting of 

zijn dit additionele middelen vanuit de BZK begroting? 
282 De bijdrage van het Interprovinciaal Overleg voor het beheer 

DSO-LV is jaarlijks maar is in de begroting alleen opgenomen voor 
het jaar 2020, waarom is deze niet gebudgetteerd voor 2021 e.v.? 

283 Kan er gedetailleerder toegelicht worden hoe dit begrote budget 
onder «Aan de Slag» en dan specifiek voor 2022 tot stand is 
gekomen? Hoeveel (digitale) bijeenkomsten worden georganiseerd 
en voor welk bedrag? Wat voor voorlichtingsmateriaal wordt 
voorzien? 

284 Zijn er extra kosten die door de rijksoverheid gemaakt dienen te 
worden vanwege de vertraging van de implementatie van de 
Omgevingswet? Zo ja, van welke omvang zijn deze kosten? Waar 
komen deze kosten uit voort en waaruit komt de dekking van deze 
kosten? Wat voor implicaties hebben deze kosten voor de 
begroting van 2020? 

285 Zijn er toenemende kosten voor gemeenten, waterschappen en/of 
provincie rondom de implementatie van de Omgevingswet? Zo ja, 
is de Minister voornemens om de lagere overheden tegemoet te 
komen in deze kosten? Zo ja, waar is dat terug te vinden in de 
begroting van 2020? 

286 Worden organisaties als Iederin betrokken bij de uitvoering van de 
NOVI? 

287 Welke kansen ziet de Minister voor multifunctioneel ruimtegebruik 
in het maken van ruimtelijke keuzes? Op welke manier zou 
multifunctioneel ruimtegebruik gecombineerd kunnen worden met 
natuurinclusief bouwen? 

288 Kan schematisch voor de komende periode worden weergegeven 
hoeveel budget er is voor de uitvoering van de NOVI en waarvoor 
dit precies wordt ingezet? 

289 Alle overheden dienen besluiten over de ontwikkeling en inrichting 
van een gebied te toetsen op de gevolgen voor de klimaatbesten-
digheid. Op welke manier wordt dat vormgegeven? Betreft dit een 
verplichting die uit de Omgevingswet volgt? 

290 Er wordt in de NOVI een groot aantal programma’s aangekondigd 
in de uitvoeringsagenda. Hierin is wel het startjaar aangekondigd, 
maar onduidelijk is of het programma ook in hetzelfde jaar klaar 
moet zijn om daadwerkelijk inhoud en sturing aan de gekozen 
ambities te geven. Kan er een overzicht in tabelvorm komen met 
daarin wanneer aangekondigde programma’s opgesteld moeten 
zijn? Kan hierbij teven worden aangegeven in hoeverre program-
ma’s samenhangen, volgordelijk zijn of sturend naar nadere 
programma’s zijn? 

291 Het overgrote deel van de ambities uit de NOVI lijkt te moeten 
worden uitgewerkt in de verschillende programma’s, waarmee de 
vraag is hoe dit allemaal wordt vastgelegd. De gezamenlijke 
programma’s tussen verschillende overheidslagen bijvoorbeeld. 
Klopt dit? En welke juridische status krijgen deze programma’s? In 
welke mate zijn betrokken partijen juridisch en bestuurlijk verplicht 
er uitvoering aan te geven? Hoe wordt er concreet gestuurd op de 
ambities uit de NOVI via uitwerking in verschillende programma’s 
met verschillende partners? Wie heeft beslis en doorzettingskracht 
bij de programma’s? Hoe zit dat als er ook maatschappelijke 
partners of andere overheden bij betrokken zijn? Hoe wordt 
voorkomen dat alle moeilijke keuzes maar steeds door worden 
geschoven? 

292 Wat is de rol van de NOVI en de daarbij horende uitvoeringsa-
genda bij de begroting BZK? 

293 Wat houdt het Programma Ruimtelijk Ontwerp in? 
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294 Wanneer wordt de Kamer geïnformeerd over de vorderingen van 

het Programma Ruimtelijk Ontwerp? 
295 Wat houdt punt 16 van het overzicht van belangrijkste mutaties, 

over de gebiedsontwikkeling van woningbouwlocaties, precies in? 
Waar wordt de € 5 miljoen ontwikkelbudget aan besteed? En wat 
wordt bedoeld met «de uitwerking van gebiedsontwikkelingen»? 

296 Kan de totale Rijksuitgave aan ICT beheer en onderhoud in een 
tabel uitgesplitst worden? 

297 Kunt u een uiteenzetting geven van de ontwikkeling van de 
woonquotes over de afgelopen 10 jaar? 

298 Kunt u aangeven welke kosten uw ministerie heeft gemaakt ten 
behoeve van het Koninklijk Huis in 2020 en welke uitgaven worden 
voor 2021 voorzien? 

299 Hoeveel panden kregen een versterkingsadvies in 2013, 2014, 2015, 
2016, 2017, 2018, 2019 en in 2020? 

300 Hoeveel van die panden hebben nu geen (licht) verhoogd risico 
volgens het HRA-model? 

301 Binnen welke kaders functioneert de NCG? Waar zijn deze kaders 
te vinden voor gedupeerden? 

302 Wat houdt onbeperkt mandaat voor de NCG precies in? 
303 Gaan de cijfers op het Dashboard van de NCG over adressen of 

panden? Wordt een gesloopt pand als «versterkt» meegeteld? 
304 Wanneer gaan de verschillen in de overzichten van cijfers van 

NCG, Mijnraad en alle gemeenten op elkaar afgestemd worden? 
Evenals de verschillen in cijfers die zijn ontstaan door veranderen 
van definities? 

305 Wanneer worden doorlooptijden per processtap in tijd uitgezet op 
het Dashboard? 

306 Kan aan het Dashboard een kwalitatieve rapportage worden 
toegevoegd waarin antwoorden staan op vragen als: hoe 
ingrijpend zijn de versterkingsmaatregelen? Hoeveel bewoners 
moeten hun huis verlaten? Voor hoe lang? Wat zijn de gevolgen 
voor straten, buurten en dorpen? Hoe zijn de processen verlopen? 
Waar zaten welke dilemma’s en hoe is daar mee omgegaan? 

307 Wat merken de duizenden gedupeerden met gezondheidsproble-
men precies van het NPG? Welk perspectief krijgen zij door dit 
programma? 

308 Wie heeft de AcVG opgericht? Wie heeft de leden aangesteld? 
Welke invloed hebben gedupeerden hier kunnen uitoefenen dat 
mogelijk zou kunnen leiden tot herstel van vertrouwen? 

309 Wanneer zijn alle 1110 te versterken woningen die aangepakt 
worden volgens de praktijkaanpak en bouwimpuls, versterkt? Wat 
is de tijdlijn? 

310 Welk deel van NPG-gelden is bestemd voor het herstel van de 
gezondheid van duizenden gedupeerden? Binnen welke projecten 
wordt hier specifiek aan gewerkt? 

311 Welk deel van NPG-gelden is bestemd voor het herstel van 
vertrouwen van gedupeerde Groningers? Binnen welke projecten 
wordt hier specifiek aan gewerkt? 

312 Welk deel van de NPG-gelden is bestemd voor het herstel van 
ontwrichte gemeenschappen? Binnen welke projecten wordt hier 
specifiek aan gewerkt? 

313 Hoeveel geld is er in 2014, 2015, 2016, 2017, 2018, 2019 en 2020 uit 
de aanvullende post van het Ministerie van Financiën bestemd 
voor Groningen? Waar is dat aan uitgegeven? 

314 Waarop zijn de bedragen in de meerjarenbegroting gebaseerd als 
het gaat om de verplichtingen? Idem voor de uitgaven? 

315 Waarom zijn de bedragen in 2021 en verder zoveel lager dan in 
2020? Wat zegt dit over de versterkingsoperatie? Waar worden de 
ontvangsten in dat geval aan besteed? 
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316 Waarom worden op de post «ontvangsten» alleen de kosten van 

de NAM voor het NPG genoemd? 
317 Hoe verlopen de andere ontvangsten van de NAM voor de 

versterking begrotingstechnisch? 
318 Waarom zijn de ontvangsten (NAM ten behoeve van NPG) 2021 

t/m 2025 volledig gelijk aan te uitgaven NPG? 
319 Is er al een knelpuntenbudget NCG opgenomen in de begroting? 

Zo nee, waarom niet? Zo ja, waar is dit terug te vinden? 
320 Er vindt op dit moment nog overleg plaats met de regio, hoe en 

wanneer gaat dit verwerkt worden in de begroting? 
321 Wat wordt precies verstaan onder «versterkingsoperatie»? Hoeveel 

panden vallen daar onder? Hoeveel van die panden vallen in het 
«reguliere proces»? Hoeveel panden vallen er onder batches, pilots 
en andere groepen? 

322 Waar bestaat het niet juridisch verplichte deel van opdrachten uit? 
323 Hoeveel huiseigenaren worden verwacht gebruik te maken van de 

7,000 euro per woning voor verduurzaming? 
324 Hoe wordt omgegaan als er meer huizen dan begroot mee willen 

doen met de 7.000 euro verduurzamingsregeling? 
325 Zijn er geen kosten bekend van versterkingsprojecten van eerdere 

jaren bekend op basis waarvan uitgaven begroot kunnen worden? 
326 Wat zijn de gemiddelde kosten van de versterking van een pand 

voordat dit in publieke handen was? 
327 Wat zijn de gemiddelde kosten van een te slopen en opnieuw te 

bouwen pand voordat dit in publieke handen was? 
328 Wat heeft de versterkingsoperatie in voorgaande jaren, voor zo’n 

1.000 woningen, gekost in totaal? 
Welk deel daarvan waren proceskosten? Welk deel waren de 
versterkingskosten? 

329 Kan op basis van die gegevens geen begroting worden gemaakt? 
Kan het antwoord toegelicht worden? 

330 Wie betaalt welk deel van de versterking van «Het Vergeten 
Hoekje» in Appingedam? Wie betaalt welk deel van de versterking 
van de Zandplatenbuurt in Delfzijl? Betalen gemeenten hieraan 
mee? Zo ja, waarom? 

331 Waarom is er voor gekozen om nu geen bedragen op te nemen in 
de begroting? 

332 Waarom is er pas dit najaar meer zicht op de totaal van de 
uitgaven 2020? Wat wordt precies bedoeld met najaar, wanneer 
kan er zicht op zijn? 

333 Kan dan ook aangegeven worden wat wel en niet gedeclareerd kan 
worden bij de NAM? Kan hierover een lijst worden opgenomen in 
de suppletoire begroting? Hoe wordt dit weergegeven in de 
suppletoire begroting? 

334 Kan al wel een overzicht worden gegeven van de versterkingsope-
raties in 2019 en welke kosten daarvan gedeclareerd zijn en betaald 
door de NAM? Waarom is er niet voor gekozen op basis van deze 
cijfers een bedrag op te nemen in de begroting? 

335 Hoe worden de kosten voor uitvoeringsorganisaties (NCG, etc.) 
zichtbaar in artikel 11 centraal apparaat? Waarom is er niet voor 
gekozen deze op artikel 10 te verantwoorden? In hoeverre kunnen 
deze kosten gedeclareerd worden bij de NAM? 

336 Wat is de benodigde extra bijdrage van het Rijk voor het uitvoeren 
van sloop/nieuwbouw in de vergeten hoek van Appingedam en 
Zandplaten Zuid in Delfzijl voor de jaren 2021 tot en met 2023? 
Hoeveel middelen staan er nog op de aanvullende post? 

337 Zijn de reeds gedane uitgaven tot nu toe in 2020 voor de verster-
kingsoperatie reeds opgenomen in de begroting? En zo nee, 
waarom niet? 
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338 Welke orde van grootte voor de kosten van de versterkingsoperatie 

wordt verwacht? 
339 Hoe komt het dat terwijl we inmiddels op 3/4 van 2020 zit, nog 

steeds geen duidelijkheid is over de kosten van de versterkings-
operatie? 

340 Uit welke middelen zullen de aanpassingen voor andere vergeten 
hoekjes buiten de twee in de begroting genoemde vergeten 
hoekjes in Appingedam en Delfzijl, zoals besproken in de debatten 
over Groningen, betaald worden? 

341 Waarom wordt de 17.7 miljoen additionele publieke middelen voor 
de versterking niet betaald door de NAM zoals een groot deel van 
de rest van de versterkingsmaatregelen? 

342 Wat zijn de operationele kosten van het Woonbedrijf? En waarom 
worden die pas bij de tweede suppletoire begroting 2020 overge-
heveld naar het juiste instrument? Welk instrument betreft dit? Hoe 
is dat geregeld in 2021 en verder? 

343 De NAM en het Rijk stellen middelen beschikbaar voor het 
Woonbedrijf. Om welk bedrag gaat het hier? Hoe is de verdeling 
van de middelen tussen het Rijk en de NAM voor het Woonbedrijf? 

344 Waarom zijn de kosten in het scholenprogramma gestegen? 
345 Wat besteed Logius aan externe adviezen en consultants buiten de 

reguliere FTE? 
346 Kunt u nader uiteenzetten hoe de duurzaamheidsambities van het 

Rijksvastgoedbedrijf eruit zien voor de komende jaren? 
347 Kunt u aangeven hoe de gemiddelde wachttijd voordat een casus 

van de huurcommissie wordt behandeld zich de afgelopen 5 jaar 
heeft ontwikkeld? 

348 Kunt u aangeven hoe het aantal zaken voor de huurcommissie zich 
in de afgelopen 5 jaren heeft ontwikkeld? 

349 Wat is de stand van zaken omtrent de saneringstrajecten bij Vestia, 
Stichting Humanitas Huisvesting en Woonstichting Geertruiden-
berg? 

350 Wat is stand van zaken ten aanzien van de in de brief van 35 077, 
nr. 13 opgenomen toezeggingen ten aanzien van de tarieven van 
begraven in gemeenten? Op welke manier heeft de VNG de 
uitkomsten van het onderzoek onder de aandacht gebracht bij 
gemeenten? Hoe wordt concreet aandacht besteed aan de 
gevolgen van het tariefbeleid voor de keuze tussen begraven en 
cremeren? Wat is de stand van zaken ten aanzien van de goede 
transparantie van de kosten en het model kostenonderbouwing 
lijkbezorgingsrechten? 

351 Welke concrete inspanningen pleegt het kabinet om ervoor te 
zorgen dat de Oude Zaal weer op de oorspronkelijke wijze wordt 
ingericht, in lijn met de motie-Bisschop (34 293, nr. 92)? Ziet het 
kabinet het niet mede als taak om de historische functies van de 
gebouwen aan het Binnenhof zoveel mogelijk in stand te houden 
met oog voor de rijke geschiedenis van de diverse panden? 

352 Hoeveel miljoen euro hebben toegelaten instellingen in het kader 
van ATAD moeten betalen het afgelopen jaar, en hoeveel zal dit zijn 
in 2021? 

353 Wat is de chronologische volgorde van de goedkeuringsprocedure 
voor niet-daeb bezit? 

354 Voor aanvang van werkzaamheden vraagt een corporatie de Aw 
goedkeuring voor niet-daeb. Wanneer vindt de marktverkenning of 
openbare publicatie plaats in het geval dat er geen buitenwerking-
stelling is? 

355 Welke stukken moeten corporaties kunnen overleggen aan de Aw 
die aantonen dat de niet-daeb-werkzaamheden binnen de 
ontheffingstermijn van openbare publicatie vallen? 

19



Nr Vraag 
356 Welke doelstellingen zijn er verbonden aan de € 50 miljoen voor 

het huisvesten van kwetsbare groepen? 
357 Wat is de volledige doelgroep voor de huisvesting van kwetsbare 

groepen? 
358 Op welke wijze wordt er rekening gehouden met de gevolgen van 

de coronacrisis met betrekking tot de benodigde middelen voor de 
huurtoeslag? 

359 Kan er per uitgavenpost nader uiteengezet worden hoe de 
middelen van de eindejaarsmarge zijn ingezet? 

360 Kunt u nader ingaan waarom er 50 miljoen van de woningbouwim-
puls niet tot besteding is gekomen, en doorschuift naar 2021? 

361 Kunt u nader ingaan op de uitspraak dat het implementeren van de 
energie-index in woningen moeizamer gaan dan verwacht, en wat 
dit betekent voor de ambities om de gebouwde omgeving 
klimaatneutraal te maken in 2050? 

362 Kunt u nader ingaan op de kosten die zijn gemaakt voor het 
huisvesten van de Hoge Colleges van Staat? 

363 Kunt u nader ingaan op wat de financiële consequenties zijn van 
de vertraging van de verhuizing voor het project renovatie 
Binnenhof? 

364 Voor welke activiteiten worden de middelen ten behoeve van het 
Programma Aardgasvrije Wijken aangewend?
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